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Č.j.: MmP 84759 / 2024 

 
 

VÝPIS 

ZÁPIS ZE 4. ŘÁDNÉHO JEDNÁNÍ 

BEZPEČNOSTNÍ RADY OBCE S ROZŠÍŘENOU PŮSOBNOSTÍ 
konaného 12. června 2024 

 

 

Přítomnost:    viz prezenční listina 
               
Začátek jednání:  15:15 hod 
Ukončení jednání:  16:40 hod 
Místo konání:   nám. Republiky 12, Pardubice 
 

 

Program jednání: 
 
1) Zahájení 4. řádného jednání bezpečnostní rady 
2) Schválení programu 4. řádného jednání bezpečnostní rady 
3) Zpráva o činnosti a připravenosti složek integrovaného záchranného systému 
4) Informace o útvarech a zařízeních AČR dislokovaných ve správním obvodu obce s rozšířenou 

působností Pardubice 
5) Vybrané informace z jednání Bezpečnostní rady Pardubického kraje za uplynulé období 
6) Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 

obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 
7) Různé, diskuse 
8) Závěr 
 

 

 
K bodu 1) 
Zahájení 4. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Nadrchal J. 
Přivítal všechny účastníky jednání a zahájil 4. řádné jednání Bezpečnostní rady obce s rozšířenou 
působností Pardubice (dále „BR ORP“). Na úvod zmínil změnu za Policii ČR, kdy se členem tohoto 
zvláštního orgánu města stal plk. Mgr. Miloslav Karabec, jehož na jednání zastupoval, z pracovních 
důvodů, plk. Ing. Dušan Born. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 2) 
Schválení programu 4. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Nadrchal J. 
Vyzval přítomné k případnému doplnění programu 4. řádného jednání, což se nestalo a program 
jednání byl schválen v navrženém rozsahu. 
 
Přijato usnesení BR ORP  13 / 2024 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
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K bodu 3) 
Zpráva o činnosti a připravenosti složek integrovaného záchranného systému 
 
Černovský V. / Hasičský záchranný sbor Pardubického kraje – územní odbor Pardubice 
Uvedl, že veškeré podrobnosti, týkající se HZS Pardubického kraje – územního odboru Pardubice, jsou 
uvedeny v písemných materiálech. Personální stav v současné době je na úrovni 100% a všechny 
úkoly, vyplývající z právních předpisů jsou tak plněny beze zbytku. Současně poděkoval městu 
Pardubice za poskytování finanční podpory, díky které se podařilo obnovit výškovou techniku, ale nově 
i cisternovou automobilovou stříkačku CAS-20 na podvozku Scania. Na dotaz potvrdil, že počet výjezdů 
zůstává na podobných počtech a územní odbor Pardubice drží 4. výjezd pro potřebu města Pardubic.  
 
Born D. / Krajské ředitelství policie Pardubického kraje – územní odbor Pardubice 
Také odkázal na písemné materiály a upozornil, že od doby jejich zpracování se změnily údaje  
o personálním obsazení, kdy k 1.7.2024 bude územní odbor Pardubice již o 30 příslušníků pod 
plánovaným stavem a pohybuje se na úrovni 90% naplněnosti stavu, základní úkoly však policie plní. 
Některé útvary, respektive služebny se spojují v určité dny a hodiny tak, aby byl výkon služby 
zabezpečen. Řada policistů odchází, po získání zkušeností v Pardubicích, na jiné pozice a je nutné je 
nahrazovat mladšími policisty. 
 
Pokud se týká počtů událostí, stále zde existuje problém s mladší, zahraniční, populací, a to ve věku 
mezi 22 a 25 roky, která holduje alkoholu, pod jejich vlivem řídí vozidla, kdy se podílí cca ze 40% na 
dopravních nehodách. Ze stejného důvodu dochází, zejména o víkendech, k narušování veřejného 
pořádku v centru města. Na dotaz primátora potvrdil největší problémy v centru, na periferiích města 
některé akce mají také, ale ty se obejdou bez výtržností. 
 
Potvrdil, že počty trestných činů i přestupkového jednání se vrátily na počty, které zde byly před 
pandemií koronaviru. Velkou část páchají osoby drogově závislé a značnou část skutků tvoří také 
internetová kriminalita, kdy lidé důvěřivě reagují na volání falešných „bankéřů“ a přicházejí i na 
Pardubicku o velké množství peněz. Vysvětlil i počty trestných činů a přestupků ve vztahu k podílu 
cizinců na jejich páchání a způsob jejich řešení s ohledem na nemožnost vyhoštění osob do místa, kde 
probíhá válečný konflikt. 
 
Kyncl J. 
Doplnil, že dle poslední zveřejněné statistiky počtu osob s pobytovým oprávněním v Pardubicích ubývá, 
a to od dubna letošního roku cca o 500 osob. 
 
Halda J. / Městská policie Pardubice 
Předložené písemné materiály jsou poměrně obsáhlou zprávou o činnosti městské policie, která se týká 
zejména „malé“ policejní práce zaměřené zejména na přestupkové jednání. Městská policie je 
v současné době na 100% personálním stavu, nicméně s ohledem na počet řešených událostí se 
v současné době uvažuje o navýšení početních stavů. Zmínil, že městská policie od 1.7.2024 přebírá 
od soukromého subjektu provoz městského útulku, který zatím zůstane na stejném místě, ale počítá se 
s výstavbou nového, a to v lokalitě Popkovice. 
 
Kupka D. / ZZS Pardubického kraje – územní odbor Pardubice a Chrudim 
Ohledně počtu výjezdů odkázal na písemné materiály a informoval o novinkách ohledně vznikajícího 
školícího střediska a zahájení činnosti „Týmu specializovaných činností“, který je předurčen pro 
poskytování pomoci pacientům s vysoce nebezpečnými nákazami a organizaci zásahů během řešení 
větších mimořádných událostí na území celého Pardubického kraje. Připravuje se výstavba nové 
základny v České Třebové, kde by mělo být k dispozici i velké zásahové vozidlo, obdoba toho, co má 
k dispozici Praha. Na dotaz potvrdil, že velká část výjezdů je dnes zabezpečována zdravotnickými 
záchranáři, a to i s ohledem na přetrvávající nedostatek lékařského personálu ve zdravotnických 
záchranných službách. 
 
Přijato usnesení BR ORP  14 / 2024 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
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K bodu 4) 
Informace o útvarech a zařízeních AČR dislokovaných ve správním obvodu obce s rozšířenou 
působností Pardubice 
 
Hylák M. / Krajské vojenské velitelství Pardubice 
Informace o útvarech a zařízeních jsou uvedeny v předložených písemných materiálech. Dále zmínil 
problém ohledně zajištění plánovaných početních stavů, a to jak mezi vojáky z povolání, tak  
i v aktivních zálohách, a to navzdory finanční motivaci, která je aktivním zálohám v rámci náboru 
poskytována. V současné době armádu opouští zkušení vojáci ve věku mezi 40-45 let, v budoucnosti 
může být problém i s obsazováním vysoce specializovaných pozic, a to nejen u letectva. Na dotaz 
potvrdil, že počet aktivních záložníků se mírně navýšil a součástí aktivních záloh jsou i ženy. 
 
Přijato usnesení BR ORP  15 / 2024 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
 
 
K bodu 5) 
Vybrané informace z jednání Bezpečnostní rady Pardubického kraje za uplynulé období 
 
– k tomuto bodu jednání nebylo nic projednáváno 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 6) 
Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 
obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 
 
Kyncl J. 
Požádal přítomné o informace ohledně středeční železniční dopravní nehody ve vztahu k případné 
další spolupráci ze strany složek integrovaného záchranného systému a města Pardubic apod. 
 
Černovský V. 
Na úvod k tomuto bodu potvrdil profesionální přístup všech složek, které se na místě nacházely. 
Současně vyjádřil poděkování pardubickému dopravnímu podniku, který navzdory pozdní noční hodině 
přistavil ve velmi krátké době na místo autobusy, prostřednictvím kterých byla prováděna evakuace 
cestujících do budovy hlavního nádraží. Pokud se týká samotné události, bylo velkým štěstím 
v neštěstí, že k ní došlo na relativně přístupním místě, což zásah urychlilo a v současné době nelze 
žádné ze zasahujících složek cokoliv vytknout a ani cokoliv měnit na zásadách spolupráce při zásazích 
tohoto typu. 
 
Kyncl J. 
Město bylo požádáno krajským operačním a informačním střediskem HZS Pardubického kraje  
o případné zajištění nápojů a stravy pro zasahující dobrovolné hasiče, čehož si je samozřejmě vědomé. 
Jedná se povinnost s ohledem na délku trvajícího zásahu, tj. po dobu nejméně 2 hodiny u nápojů, 
respektive 4,5 hodiny u stravy, což samozřejmě zejména v nočních hodinách je složitější, a to  
i s ohledem na fakt, že dnes je již většina ČS PHM, tedy zejména obchodů u nich, v nočních hodinách 
uzavřena. Proto začalo oddělení krizového řízení zpracovávat přehled možností právě při takových 
událostí, jež probíhají v nočních hodinách. Současně požádal o co nejpřesnější specifikaci množství 
zasahujících hasičů a doby, do kdy je toto nutno zajistit. V dostatečném časovém předstihu, pokud se 
bude jednat zejména o noční dobu. Současně připomněl, že nařízení vlády pamatuje na možnost 
nebezpečí z prodlení, kdy toto může zajistit HZS kraje a obec provede následnou úhradu nákladů. 
Město by v tomto konkrétním případě zajistilo, po dohodě s ředitelem, prostřednictvím městské policie. 
Nakonec to s ohledem na dobu zásahu nebylo požadováno. 
 
Černovský V. 
Vždy záleží na konkrétních podmínkách a předpokládané době zásahu. Vždy je snaha velitele zásahu, 
respektive řídícího důstojníka se domluvit se starostou obce případně s vedením podniku, pokud zásah 
probíhá na jeho území. V nočních hodinách to opravdu problém být může, ale vždy se to podařilo 
operativně vyřešit. 
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Born D. 
I policie má poznatky, že vše probíhalo velmi dobře, štáb, který byl na místě zřízen, pracoval velmi 
dobře. Činnost všech zasahujících byla velmi příkladná, stejně tak spolupráce ze strany pasažérů. 
V některých případech byl trochu problém se ztotožněním, ale vše se nakonec podařilo. Kladně 
ohodnotil rychlou reakci dopravního podniku města. Navzdory noční hodině na místě zasahovalo  
40 policistů, a to i z Chrudimi či dálničního oddělení. 
 
Kupka D. 
Počty zasahujících záchranářů na místě naštěstí byli dostatečné, kromě 4 úmrtí ostatní zranění naštěstí 
nebyla příliš vážná, pouze 2 cestující potřebovali větší péči. Na místě byli i dobrovolní hasiči 
z Chrudimi, kteří poskytují materiální podporu pro ZZS Pardubického kraje při hromadných neštěstích, 
posádky z Chrudimi a Hradce Králové. Jedna posádka ZZS Pardubického kraje musela zůstat v záloze 
a zajišťovat poskytování pomoci při jiných událostech. Podle traumatologického plánu byly na místo 
povolávány nezbytné dopravní zdravotní služby. 
 
Halda J. 
Strážníci ve službě se nacházeli na místě události a plnili úkoly dle konkrétní potřeby. Jak bylo řečeno, 
městská policie by v tomto konkrétním případě potřeby pomáhala se zajištěním nápojů a stravy pro 
zasahující hasiče. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 7) 
Různé, diskuse 
 
Born D. 
Uvedl, že Česká republika vyhlásila 1. stupeň ohrožení terorismem, kdy sice žádné bezprostřední 
nebezpečí nehrozí, nicméně je to jedno z preventivních opatření. Z tohoto důvodu proto není 
vyloučeno, že veřejnost se na některých místech setká s policejními hlídkami vybavenými dlouhými 
střelnými zbraněmi. 
 
Halda J. 
Uvedl, že s ohledem na žhářský útok na pražský dopravní podnik, respektive jeho autobusy, bude 
ředitel Dopravního podniku města Pardubic kontaktovat ředitele v Praze, aby se pokusil zjistit nějaké 
relevantní informace, které by mohly případně zabránit něčemu podobnému v Pardubicích. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 8) 
Závěr 
 
Nadrchal J. 
Poděkoval za účast na jednání a uvedl, že 5. řádné jednání se uskuteční v prosinci 2024. 
 
 
Přílohy  Prezenční listina 4. řádného jednání BR ORP 
  Písemné materiály pro 4. řádné jednání BR ORP 

Usnesení přijatá na 4. řádném jednání BR ORP 
 
V Pardubicích dne 12. června 2024 
 
 
Za správnost výpisu: Ing. Jiří Kyncl 

vedoucí oddělení krizového řízení   
tajemník bezpečnostní rady obce s rozšířenou působností 
podepsáno elektronicky 
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